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,,Fug de rutină'' 

Privitorul trăieşte imaginea ideală a 
lumii ca pe o întâmplare reală şi 
ireală în acelaşi timp. El vrea să ştie 
totul despre fast, eleganţă, extrava
ganţă la care, în mod normal, nu are 
acces. Când acţionează telecoman
da, una dintre cele mai la îndemână 
posibilităţi, vrea să evadeze. A şi eva
dat! Dumneavostră dispuneţi de 
câteva "instrumente" de lucru prin 
care ieşiţi în întâmpinarea acestor 
dorinţe: vestimentaţia şi adjuvantele 
ei: frumuseţea facială bine întreţi
nută, frumuseţea trupească atent 
conturată, fardurile, miresmele. Să 
începem cu ele şi cu tot ce v-a deter
minat să alegeţi acest domeniu. 
Există, cred, două răspunsuri, care 
sunt complementare. Primul se referă 
la mediul  famil iei. Părinţii mei au 
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Act ivit ate în t eat ru şi fi l m :  cost u mele pent ru personaj u l  
pri nci pa l  Reg ina Ma ria d i n  fi l m u l  Triunghiu l  morţi i ,  
regia :  Serg i u  N icolaescu; cost u mele pent ru Jocul de-a 
Shakespeare, one man show Răzva n Mazi l u  ( 1997) 
• cost u mele la  spectaco l u l  O noapte furtunoasă de I .L. 
Ca ragi a le� regia :  M i ha i  Măni uţ iu  ( 1998) • cost u mele  
pent ru Autoportret 1 940, one man show Răzva n 
Mazi l u ;  machiaj u l  ş i  vesti ment aţia personaje lor  pri n ci
pale d i n  fi l m u l  Proprietarii de stele, regia :  Save l  Sti o p u l ; 
cost u mele  pent ru spectaco l u l  Ioana d'Arc, reg ia :  Mi h ai 
Măni uţ iu;  cost u mele pent ru spectaco l u l  Barrymore, 
regia :  Ge lu  Colceag; p rod u cţi a cost u m el o r  pent ru 
spectaco l u l  Saragosa - 66 de zile, regia :  A lexa n d ru 
Dab ija; cost u mele personaj u l u i pri nc ipa l  fem i n i n  d i n  fi l
m u l  Epicenter, coprod uqie româna-a merica nă,  regi a :  
R ick Pep in  (1 999) • cost u mele pent ru s pectaco l u l  de 
dans  cont e m pora n Caleidoscop, coreg rafia :  M i ri a m  
Răd u ca n u; cost u mele pent ru spectaco l u l  Tmblânzirea 
scorpiei, reg ia :  M i ha i  Măni uţ iu ;  machiaj u l  pent ru fi l m u l  
El ite, coprod u cţ ie  ro m â n a-a meri c a n ă, reg i a :  I o n  
Ionescu; machiaj u l  şi cost u mele pent ru fi l m ul Azi lu l ,  
copro d u cţ ie  ro m â n a-a m e ri c a n ă  Mi ra m ax, reg i a :  
Gregory Gieras; machiaj u l  ş i  cost u mele pent ru fi l m u l  
Martorul ocu lar, regia :  Costa-Gavras; cost u mele pent ru 
s pect acol u l  De Pretore Vi ncenzo, regi a :  H oraţ i u  
Mălăe le (2000) .  
l ucrat. î n  industria confecţiilor ş i  texti
lelor. In copilărie şi adolescenţă, frec
ventam des atelierul de creaţie în 
care lucra tatăl meu. Am început prin 
a schimba garderoba păpuşilor pe 
care le primeam cadou. Apoi, mai târ
ziu, am trecut la garderoba mea. 
Deci, ar fi vorba de o tradiţie în fami
lie, de un mediu care m-a influentat. 
Întotdeauna am iubit hainele. 

· 
Foarte multe fetiţe îmbracă păpuşi, 
multe adolescente îşi fac rochiile, 
dar foarte puţine devin designeri 
vestimentari. 
E adevărat. Aşa ajungem la al doilea 
răspuns. Pe măsură ce trec ani i, cred 
din ce în ce mai mult că meseria asta 
m-a ales pe mine. Dacă aş lua-o de la 
capăt, nu mă văd făcând a ltceva. E un 

mister aici, unul dintre acele lucruri 
ce se pot explica numai până la un 
punct. E vorba şi de destin, cred. 
Viaţa ar fi avut ea grijă să-mi demon
streze că meseria asta nu mi se 
potriveşte, dacă ar  fi fost cazul. Am 
un foarte dezvoltat simţ autocritic şi, 
dacă as fi intuit că nu sunt făcută 
pentru

· 
asta, m-aş fi oprit imediat. 

Până la urmă, cred că este vorba de 
comunicare. Toti trebuie să comu
nicăm. Iar meseria asta e modul meu 
de a comunica, de a interacţiona cu 
lumea. Dacă nu avem un sens în 
viaţă, suntem pierduti 

Marele decodificator d mituri, cum 
a fost numit Roland B rthes, spu
nea că "moda st un element 
indiscutabil al cultur11 d masă din 



punctul de vedere al publicu lu i  
feminin, mai  ales". Intr-un a lt  para
graf, adăuga: "Moda se trăie�te pe 
sine ca un drept natural al prezen
tului asupra trecutu lu i, refuzând 
dogmatic propriul trecut în numele 
zilei de mâine". Cum putem inter
preta spusele lu i, concret, refe
rindu-ne la experienţe trăite azi, 
acum? 
Faţă de vremurile când Barthes scria 
aceste l ucruri, astăzi, judecând 
evoluţia g lobală a creaţiei vesti
mentare şi impactul ei asupra vieţii 
omului, aş spune că lucrurile stau 
puţin altfel. Da, moda a impus şi 
impune modele cultura le, dar nu 
numai pentru femei. Şi nu cred deloc 
că "îşi refuză dogmatic propriul tre
cut". Moda există pentru a se schim
ba continuu, printr-un proces dialec
tic care, tocmai, extrage din trecut 
valori le s igure, verificate, reinter
pretându-le mereu într-o cheie mo
dernă, adaptată stadii lor parcurse de 
civil izaţia umană. De exemplu, în 
acest sezon, toate tendinţele inter
naţionale sunt interpretări şi adaptări 
ale unor tendinţe din istoria modei. 

Putem vorbi despre modă, azi, 
despre acel "real fashion" ca despre 
impunerea "democratică" a stilu
rilor o dată cu apariţia serialităţii 
industriale? 
Da. În 1 855 era inventată maşina de 
cusut. Asta a schimbat radical indus
tria confecţii lor şi textilelor, comerţul 
cu haine, precum şi  publ icitatea 
legată de lumea modei. Mai mult, a 
schimbat enorm viata omului, obli
gându-1 să-şi modifice obiceiurile şi 
viziunile. Principiul serialităţii a eli
berat omul simplu de constrângerile 
vestimentaţiei pe comandă. 1-a oferit 
mai multe modele de haine diferite, 
la preţuri accesibi le, schimbându-i 
structura garderobei, asigurându-i o 
mai mare flexibil itate în construirea 
imagini i  personale �i posibilitatea de 
a se responsabiliza. lntrând într-un 
magazin, omul  a devenit s ingur 
responsabil de sti lul  hainelor pe care 
alege să le poarte, l iber să-şi constru
iască propria imagine după cum 
simte, după educaţie şi după posi
bilităţile materiale. Vestimentaţia pe 
comandă, unicatele au rămas în cate
goria creaţiei vestimentarerAstăzi, în 
toată lumea, principiul serialităţii prin 
care trăieşte pret-a-parter-ul ţine în 
spate, financiar, creaţia de unicate 
sau haute-couture-u l .  Moda rea lă 
este, ştim azi, un aspect a l  teoriei 
comunicării. Este o formă de comuni
care. Ea are un rol civil izator benefic. 
Orice bărbat sau femeie care se 
respectă va învăţa, mai devreme sau 
mai târziu, importanţa socială a 
purtării corecte a unui costum clasic. 
E un exemplu. Prin acest mod de a 

comunica, oamenii îşi construiesc o 
imagine personală - element extrem 
de important azi. Am să vă mai spun 
că eu nu pot disocia moda reală de 
parfum. Cel mai vechi simţ - mirosul 
- şi cel mai complet simţ informaţio
nal - văzul (90% dintre informaţii le 
primim prin intermediul  văzului) - nu 
pot fi disociate în universul modei. 
De aceea, toti marii creatori vesti
mentari au creat şi parfumuri. Aş 
spune că moda reală este un exer
ciţiu democratic şi l iberal. Numai li
bertatea totală de expresie şi comu
nicare oferă un mediu ideal pentru 
existenta modei. Nu stiu să fi existat 
vreun mare creator de modă sau să 
se fi lansat vreun curent viabil într-un 
spaţiu social supus d ictaturii. Spirite
le creatoare nu se pot exprima plenar 
decât în l ibertate. 

Moda maschează real itatea sau îi dă 
o altă dimensiune, o altă semnifi
caţie? 
Nu, moda nu maschează realitatea. 
Dimpotrivă. Ne ajută să ne cunoaş
tem mai bine expresia propriu lu i  
trup, prin posibil itatea de a ne con
strui o imagine personală distinctă, 
de excepţie, originală, în acord cu 
ceea ce suntem cu adevărat. Sunt 
oameni care, din tot felu l  de motive, 
neglijând moda, imaginea persona lă, 
s-au cantonat ani de zile într-un stil 
care nu-i reprezenta. Apelând la 
moda de cal itate şi la sti l işti, şi-au 
descoperit - de multe ori, cu uimire 
o nouă imagine, care le-a adus un 
succes nesperat. Dacă faci corect 
acordul d intre formă şi  conţinut, 
trimiţi mesaje pozitive despre tine. 
Ele sunt receptate imediat şi con
tribuie la îmbunătăţirea relaţi i lor 
interumane. Pe de altă parte, un 
veşmânt nu are valoare decât dacă se 
află într-un acord armonios cu trupul 
pe care îl îmbracă şi cu personalitatea 
pe care o exprimă. Sigur, e adevărat 
că moda ne ajută să ne atenuăm 
defectele �i să ne punem în valoare 
calitătile. Dar tocmai asta este una 
dintre reguli le succesu lui  social. 

Când �i prin ce devine moda o artă, 
când �i prin ce devine trupul un 

"semnificant"? 
Nu cred în împărţirea artelor în ma
jore şi minore. Există doar artă - va
loare estetică - sau non-artă, non-va
loare. A�a cum spunea �i Enescu 
despre muzică: există muzică bună şi 
muzică proastă. Atât. Oamenilor le 
este mai greu să înţeleagă, în Româ
nia, după zeci de ani de comunism, 
ce înseamnă acel art du vivre, impus 
de francezi. Teoreticienii şi promo
torii curentului dandy au mers chiar 
mai departe - ei afirmau că un dandy 
trebuie să-şi facă din propria viaţă o 
operă de artă, incluzând aici, fireşte, 

şi imaginea personală, adică /ook-ul. 
Asta nu se rezumă doar la haine şi 
parfum, ci presupune o întreagă vi
ziune asupra vieţii, exprimată printr-o 
atitudine clar asumată, coerentă, 
originală. Vorbim despre life sty/e, 
sti lu l  de viaţă. Moda nu devine o artă, 
ea este o artă, folosită mai bine sau 
mai prost, în funcţie de subiect. Omul 
modern are mai mu lte straturi de 
citire şi toate compun acest life style. 

Sti lu l  de viaţă spune întotdeauna 
cine suntem �i spre ce tindem? 
Da. Inadecvarea apare atunci când 
există o fractură între formă şi conţi
nut, între aparenţă şi esenţă, între 



ceea ce suntem, de fapt, şi ceea ce 
vrem să arătăm că suntem, între ceea 
ce putem să facem în mod real şi 
ceea ce am vrea să facem, între posi
bil ităţi şi aspiraţii. 

Arta de a-ţi construi o imagine per
sonală de bun-gust nu se măsoară 
doar în sumele de bani cheltuite pe 
îmbrăcăminte, nu? 

Sigur că nu. Eleganţa înseamnă sin
ceritate: adecvarea sti lului la coordo
natele propriei personalităţi. Asta nu 
se poate face fără cunoaştere de sine, 
cultură, bun-simţ, respect. E adevărat 
că acela care se respectă cu adevărat 
pe sine îi respectă şi pe ceilalţi. Eu 
văd în asta un permanent control a l  
sinelui, pornit de la o atentă auto
evaluare. Construită pe aceste coor
donate, imaginea personală capătă 
prima şi poate cea mai importantă 
valoare: autenticitatea. Astfel, ea este 
apărată de riscurile ridicolului, kitsch
u lui,  exceselor. Pentru mine, omul 
modern este normal din toate punc
tele de vedere, adică echil ibrat, suve
ran, dar tolerant, aflat într-un perma
nent control creativ al exprimării vizi
uni i  sale despre lume, printr-o sumă 
de atitudini ce creează life sty/e-ul. 
Acest om nu se fereşte de excese, dar 
ştie să le administreze, pentru că şi le 
asumă conştient până la capăt. Este 
exact diferenţa dintre joacă şi joc. 
Jocul inteligent nu este niciodată 
gratuit. Joaca e o glumă. E adevărat 
că graniţa dintre ele este extrem de 
uşor de încălcat. 

Spuneaţi, la un moment dat, că un 
personaj vestimentar valoros devi
ne un model cultural •.. 
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Dacă avem acasă o colecţie de 
tablouri şi sculpturi de valoare, nu o 
putem căra cu noi zi lnic, pentru a 
spune celorlafi: ia uite ce om de bun
gust sunt eu! In schimb, look-ul vesti
mentar este expresia sti lului nostru 
de viaţă. Prin intermediul lui alegem, 
suntem aleşi, ne poziţionăm şi ne 
exprimăm atitudinea. Este un fel de 
manifest vizual. 

Un veşmânt îţi permite să refaci o 
epocă, un moment, o lume sau un 
caracter. Motivul jocului, al  deghi
zării, al schimbării de identitate şi al 
intrării într-un alt destin, toate aces
tea ţin de starea specifică teatrului, 
filmului, actoriei mai ales. Cum aţi 
intrat în acest joc? 
Când creezi un veşmânt-unicat, nu 
sunt suficiente doar un model
prezentator bun şi un podium. Este 
nevoie şi de o atitudine care să expri
me unitatea dintre veşmânt şi om
personaj. Pentru că, altfel, personajul 
devine o statuie, un obiect de expo
ziţie. De aceea, toate prezentări le 
mele au fost nişte puneri în scenă -
spectacole. Cred că acesta a fost 
primul pas spre lumea costumului de 
teatru. Viziunea mea despre armonia 
om-veşmânt i-a făcut, cred, pe oa
menii de teatru şi film să-mi propună 
diferite proiecte. Omul şi expresia sa 
tradusă în imaginea vestimentară 
creează împreună un personaj. Con
temporan sau istoric. Primul om de 
teatru care mi-a propus o colaborare 
pentru un spectacol a fost Mihai 
Măniuţiu. Dar colaborasem şi anterior 
cu oameni de teatru şi film pentru 
spectacolele mele vestimentare -
scenografi şi regizori: Irina Solomon şi 
Dragoş Buhagiar, Ovidiu Bose Paşti-

na, Radu Munteanu, Pwu Ant mir, 
Alexandru Darie şi Maria M1u De la 
toţi aceşti profesionişti am mvăţat 
enorm şi cred că am reu it să-i 
conving, la rândul meu, că, pentru un 
om, un veşmânt adecvat este cel 
puţin la fel de valoros ca un costum 
pentru personajul de teatru sau de 
film. Apoi, propunerile de colaborare 
s-au ţinut lanţ. Pentru anumite spec
tacole de teatru şi filme, am conceput 
şi realizat costumele. Pentru altele, 
am fost doar producătorul costu
melor. De exemplu, pentru specta
colul Saragosa, montat de Alexandru 
Dabija, am produs costumele create 
de Irina Solomon şi Dragoş Buhagiar. 
De asemenea, pentru fi lmul pe care 
Costa-Gavras îl turnează în România, 
la studiou riie Media PRO, voi produce 
aproximativ 6 000 de costume, create 
de Edith, designerul său permanent, 
cu care a lucrat vreo cinci fi lme. 
Principiul e acelaşi ca şi în modă: 
crearea de personaje vestimentare. 
Costumul este complementar jocului 
actoricesc. Veşmântul este comple
mentar life style-ului. Fiecare om e un 
personaj, în felul  său. Pe scena socie
tăţii, pe platoul de filmare sau pe 
scena teatrului. 
Stilistul e chemat să-şi spună cuvân
tul ca modelator al imaginii scenice. 
El gândeşte costumul ca să îmbrace 
"caractere", dar şi ca să dezvăluie uni
versul lor lăuntric. Apoi, actorul tre
buie să facă haina să trăiască. E bine
cunoscuta "adecvare la costum". 

Cum aţi ajuns la expresivitatea 
obiectu lui vestimentar în specta
colele la care aţi fost invitată să 
colaboraţi? 
Expresivitatea nu trăieşte decât dacă 
e autentică; gratuită, forţată sau falsă, 
nu e decât o grimasă, o schimono
seală, o caricatură. Expresivitatea au
tentică înseamnă adecvare creatoare 
la datele personajului. Dacă, pentru 
modă, documentarea socială e esen
ţială - pentru a veni exact în întâmpi
na rea dorinţei clienţilor şi cerinţelor 
unor stiluri de viaţă clar definite -, în 
teatru şi film cercetarea stil istică are 
acelaşi scop: cunoaşterea personaju
lui uman, a cărui personal itate tre
buie exprimată complementar de 
costum. Dacă expresivitatea vesti
mentară a personajelor create de 
mine pentru film şi teatru a fost per
cepută ca autentică ŞI valoroasă, 
atunci înseamnă că am intUit corect 
personajul în cauză. 

Pe vremea când filmul mondial se 
întreţinea din bog Jl  i _gl mour", 
vedetele, prin cr torli lor, impu
neau linia şi crom t v stimen-



tară ca pe o expresie a "bontonu
lui". Filmul mondial rămâne în con
tinuare cel mai fertil producător de 
mituri. Aţi avut ocazia, rară, să lu
craţi pentru un mare regizor: Costa
Gavras. V-au biruit emoţiile sau aţi 
încercat să le biruiţi dumneavoastră 
pe ele? 
Pentru mine este o mare onoare să 
intru fie şi numai într-un colţ din la
boratorul de creaţie al marelui regi
zor Costa-Gavras. Faptul că mi-a so
licitat colaborarea mă obligă să fiu eu 
însămi, autentică, deschisă, concen
trată. Pentru ca lucrurile să meargă 
bine într-o echipă adevărată, fiecare 
trebuie să intre în starea de senină
tate şi detaşare propice creaţiei. E 
vorba de conştiinţa propriei valori. 
Dacă Costa-Gavras m-a luat în echipa 
lui, înseamnă că a văzut de ce sunt în 
stare şi că are încredere în mine. Asta 
înseamnă că trebuie să fiu lucidă si 
calmă, nu inhibată sau complexat�. 
Trebuie să-mi exprim punctu l de ve
dere, să-mi fac bine treaba pe seg
mentul care mi-a fost încredinţat. 
Etapa emoţiilor a trecut. Eu nu pot să 
trăiesc z i ln ic "du lcea ameţeală" a 
plăcerii de a lucra cu unul dintre cei 
mai mari regizori din lume. Echipa şi 
regizorul au avut nevoie de 6 000 de 
costume. Asta a trebuit să fac eu, pe 
asta trebuie să mă concentrez. Şam-

pania şi celelalte bucurii le împărţim 
după premieră. Dacă ai şan�a să ţi se 
propună aşa ceva, nu eziţi. lnseamnă 
că acela care ţi-a propus are încre
dere că poţi să o faci. La aşa ceva se 
răspunde apucându-te imediat de 
treabă. Timpul e nepreţuit. 

Cum se desfăşoară o zi - grea sau 
uşoară - din viaţa dumneavoastră? 
Fug de rutină. Rutina omoară, nu are 
a face cu creaţia. Nu am zile grele şi 
zile uşoare, pentru că nu pot să stau 
fără să fac ceva. Toate zilele sunt 
grele, pentru că muncesc. Dar de aici 
vine şi  frumuseţea care alungă 
această greutate. In fond, ce ar în
semna zile grele? Stres, probleme, 
oboseală? Dar asta înseamnă pur şi 
simplu viaţă. Viaţa e frumoasă tocmai 
pentru bucuria pe care o trăieşti când 
ai depăşit un obstacol, când ai găsit o 
solutie, când ai învins. Dacă nu ai 
curaJul  să-ţi asumi astfel viaţa, eşti 
mereu nefericit. Chiar şi în concediu 
lucrez, într-un fel .  Fac planuri, mă 
eliberez de anumite lucruri pentru a 
mă gândi la altele, caut, studiez, mă 
inspir, călătoresc. Nu există odihnă 
absolută. Uneori, după o zi plină la 
atelier, în funcţie de rezultate, mă 
simt excelent. Nu resimt apăsarea 
oboseli i .  Alteori, pot să am o zi cu un 
program mai uşor în care, în majori-

tatea t impului ,  mă gândesc, caut 
surse de inspiraţie, soluţii, mă docu
mentez, dar nu mă pot simţi seara 
obosită pentru că, să zicem, nu am 
ajuns la un rezultat concludent, la o 
idee, nu am trecut dincolo de un anu
mit punct. Toate zilele sunt la fel de 
grele şi de uşoare. Când îţi place ceea 
ce faci, această plăcere atenuează 
greutăţile. 

Stilistul, creatorul de modă sau de 
costum pentru scenă devine un per
sonaj tot mai activ şi mai important 
a l  zilei. Cred că această postură nu 
vă e străină şi chiar vă "prinde". Ce 
îmi răspundeţi? 
E vorba despre descoperirea frumo
sului! Mai târziu înţelegem puterea 
acestui  lucru  ş i ,  a sumându- 1  con
ştient, contribuim fiecare la îmbună
tăţirea lumii .  Dar asta judecă şi valori
zează întotdeauna ceila lţi oameni, 
dacă şi după ce ai expus public mesa
jul.  Sunt un personaj activ? Fără în
doială. Important? Poate. Se va vedea 
mai târziu şi se va aprecia corect doar 
în planul rezultatelor artistice. Nu mă 
gândesc la asta. Mă rezum la ceea ce 
ştiu sigur: că fac o meserie care îmi 
place, care mi se potriveşte şi că mă 
aflu pe drumul cel bun. 

Ju l ieta Ţintea 

n să fi i ,  n o roc să a i .  . .  
ţi întâlnit vreodată un actor, unul singur, care să 
recunoască de bunăvoie că ar fi netalentat, sau 
inutil în teatrul în care lucrează? Aş! Veţi auzi, în 

schimb, că n-a avut noroc, că e ghinionist, sau - dacă e 
actriţă - că a fost marginal izată fiindcă nu s-a "încurcat" 
cu regizorii sau cu directorul. 
Pe de altă parte, cunosc directori care tună şi fulgeră 
împotriva unor angajaţi "care iau salarii le - şi nu mici 
de pomană, pentru că, de fapt, aduc un aport insignifi
ant progresului instituţiei"; care progres, dacă te uiţi 
bine, nici nu ştii de unde să-I iei ... Pe cei bătrâni, se 
plângea alt director, îi mai 'ţin ca să-i ajut să nu moară de 
foame, că pensii le sunt ruşinos de mici, dar nu toţi mai 
sunt capabil i să joace roluri importante (memoria, 
sănătatea); pe cei tineri însă ... Şi aici încep tunetele şi 
fulgerele: "N-au talent, nu ştiu să rostească, de cultură 
ce să mai vorbim!... N u  înţeleg cum au reuşit să termine 
o facultate. Şi mai sunt şi nedisciplinaţi ori au vicii din 
cele greu de suportat, cum ar f i  plăcerea alcoolului". Tot 
ce poate spune este că-i va da afară. 
Voi aduce aici un exemplu care-i contrazice pe aseme
nea directori. La Oradea, o foarte tânără şi frumoasă 
actriţă - nu-i spun numele - s-a aflat anul trecut pe 

punctul de a fi elegant sfătuită să-şi caute alt post, 
poate într-un teatru mai puţin exigent, vezi Doamne ... 
Norocul i-a surâns însă şi s-a văzut distribuită, după 
două-trei figuraţii, de către un regizor din celălalt colţ al 
ţării, care a intuit că are talent, într-un rol principal, greu, 
de care s-a achitat cu brio, fiind pe drept lăudată de cri
tici şi tot pe drept îndelung aplaudată de public. Au 
urmat alte două roluri, diferite ca factură; în ambele a 
strălucit. La ora aceasta nu numai că nu-i mai reco
mandă nimeni să caute alt teatru, dar conducerea e 
fericită că are o asemenea actriţă şi se străduieşte să-i 
găsească piese potrivite. 
Uneori e bine să ai o trupă stabilă, ce se formează trep
tat, prin spectacole victorioase, dar şi prin ... glorioase 
eşecuri, e bine să ai  sentimentul că ai  contribuit la 
"naşterea" unui actor important, e bine să ai  măcar un 
regizor permanent, care să-i adune pe artişti în jurul  lui 
şi, desigur, a l  unor idei, a l  unui program. Tot atât de 
adevărat este şi că te poţi simţi încurcat de prea mulţii 
actori cărora nu ştii ce să le ceri şi cum să-i foloseşti. 
Sunt directori şi directori... 

El isabeta Pop 
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